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I když byla loňská softballová sezóna poněkud zkrácená, podařilo se díky 
zhuštěnému programu odehrát ve všech soutěžích všechna utkání. Ku-
novská Mlatevňa, jak mají softballisté pojmenovaný svůj areál, prošla před 
zahájením sezóny dokončovacími pracemi velké revitalizace areálu, který 
již odpovídá dnešním potřebám vrcholového sportu. A navíc to byl pro 
softballový klub Snails Kunovice podle slov jeho předsedy Milana Zedníka 
rok úspěšný i po sportovní stránce, ačkoliv to tak nezasvěceným nemuselo 
připadat.
Samozřejmě postup mužského A týmu zpět do extraligy po třech letech 
strávených ve 3. ČSL a pěti letech ve 2. ČSL nelze jinak než jako úspěch 
hodnotit. Juniorský tým sice neobhájil extraligové prvenství z roku 2020, 
ale konečným třetím mís-
tem v loňské tabulce jistě 
potvrdil oprávněnost své 
účasti v této soutěži. Šnečí 
kadeti, tedy hráči do šest-
nácti roků, se v superli-
ze kadetů stali vicemistry 
České republiky a kadetky 
vybojovaly bronz na Pohá-
ru ČSA – kdo by si troufl 
říci, že to nejsou úspěchy? 
Ženský tým obhájil v závěru 
play out svou účast v dalším 
ročníku extraligy – ano, i to 
je úspěch!
Ti, kdo sledují výsledky kunovských softballistek, si během loňského roku 
nutně museli říkat: „Co se to s těmi Šnečicemi na Mlatevni stalo? Ony snad 
zapomněly, jak to hrávaly dříve? Tolik roků válčila děvčata o čelo tabulky, 
ale najednou se radují z toho, že nesestoupily?“
Vysvětlení má předseda klubu Milan Zedník: „V minulých letech byla 
v týmu zakomponovaná řada hostujících hráček, které nás postupně 
opouštěly – některé odešly za prací či za studiem, některé se vrátily do 
svých mateřských klubů, další chtěly hrát v jiném týmu a některé s aktiv-
ním sportem skončily – to je život. Po celou dobu, kdy za Snails hrály tyto 
‚cizí‘ hráčky, jsme byli rádi, že je u nás máme a jsme díky tomu součástí ex-
traligové soutěže. Neměli jsme dostatek vlastních hráček, abychom mohli 
v této soutěži obstát. Současně byla děvčata skvělou inspirací a příkladem 
pro juniorky, kadetky i žákovská družstva, z nichž jednou měl vzniknout 
náš ‚domácí‘ tým. Nikdy jsme se netajili klubovou strategií, že mládežnic-
ká družstva mají být základem budoucích týmů dospělých. Nehrajeme 
softball proto, abychom se umístili co nejlépe za každou cenu, klub fun-
guje proto, že máme softball rádi a chceme naše týmy stavět především 
na vlastních hráčích. Všechno ale nejde hned a cesta, kterou jsme prošli, 
byla dle mého správná. Družstvo žen prochází výraznou generační změ-
nou, což se na kvalitě hry logicky projevuje. Jeho herní projev se postup-
ně zlepšuje a výsledkem loni bylo udržení ženské extraligy na Mlatevni, 
což byl cíl týmu od začátku sezóny. Ano, je to úspěch, i když to tak možná 
na první pohled nevypadá. Letos projdeme druhou vlnou, kdy do týmu 
přiskočilo další mládí a znovu bude snaha o udržení a získání co nejvíce 
zkušeností.“
V případě mužského áčka je situace trochu jiná v tom, že se postoupilo 
zespodu, z druhé ligy. Jinak je to ale podobné. Tým je už postavený také 
hlavně na mladých hráčích, které doplňují zkušení starší borci. Do extraligy 
postupovali Šneci ze druhého místa v tabulce, protože vítězný tým Žraloci 
Ledenice B nemůže postoupit do soutěže, kde již hraje A tým stejného 
klubu. „Přišlo to dřív, než jsme čekali,“ říká Milan Zedník, „víc by nám ten 
postup pasoval až letos. Někteří kluci jsou ještě hodně mladí a vyhodno-
covali jsme, zda budeme mít na to, aby se tým zabydlel v extralize trvale. 

Věříme, že ano. Výkonnostní rozdíl mezi 2. ligou a extraligou je značný 
a například náš nadějný nadhazovač Matyáš Zelinka patří svým věkem ješ-
tě mezi kadety. Nechceme se dostat do naší nejvyšší soutěže na jednu se-
zónu ani nechceme zejména mladé kluky vystavit frustraci. Zvažovali jsme 
všechna pro i proti a v rozhodnutí jsme respektovali také samotné hráče. 
Vybrali si cestu a budou se s ní muset poprat – je to výzva.“
Nebyla důvodem jistého váhání o postupu do mužské extraligy finanční 
stránka věci? Podle předsedy klubu nikoliv. Počet utkání za sezónu i lokace 
soupeřů je srovnatelná, takže vyšší soutěž neznamená v tomto případě 
automaticky vyšší náklady. Aktuálně mají Snails obsazené soutěže všech 
věkových kategorií, v mládeži vždy jedním týmem a v dospělé kategorii 

dvěma týmy (A výkonnost-
ní, B tým rozvojový a spo-
lečenský). V dohledné době 
neplánují zvyšování jejich 
počtu. Ani v tomto směru 
by tedy klub neměl být vy-
staven nějakým finančním 
překvapením. Slovo má 
opět Milan Zedník: „Na tuto 
pozici jsme se chtěli dlou-
hodobě dostat a co se týká 
týmů, jsme na maximální 
kapacitě areálu i klubových 
možnostech. V týmech 
máme ale zároveň stále do-

statek prostoru pro nové hráče a rádi se věnujeme všem, kteří přijdou 
a projeví o náš sport zájem.“
A co čeká softballisty letos? Kromě výše naznačených cílů plynoucích 
z loňských výsledků – udržení obou dospělých týmů v extralize – čeká 
Snails i Mlatevňu velká zatěžkávací zkouška: Mistrovství Evropy ženských 
týmů do 22 let. Zahájení proběhne v neděli 26. června, zakončení šampi-
onátu je naplánováno na sobotu 2. července. V Kunovicích bude celý tý-
den k vidění vrcholový evropský softball! Aktuálně je přihlášeno 18 týmů, 
což přineslo organizátorům první vrásky na čele, protože původní před-
poklad byl o třetinu nižší. „Doufali jsme, že zvládneme odehrát celý pro-
gram šampionátu v našem areálu, ale za této situace se bude hrát zhruba 
80 zápasů, což se na Mlatevňu v daném čase poskládat nedá,“ pood-
krývá pořadatelské starosti předseda Snails. Urychlené hledání partnera 
pro spolupořadatelství přineslo řešení v podobě přesunu části utkání 
do softballového areálu v Brně, kam se k některým utkáním budou hráčky 
z Kunovic přesouvat. Přímo v Kunovicích se díky možnosti hrát při umě-
lém osvětlení uskuteční na deset utkání každý den. Softballisté se také 
domluvili se sousedícím Tenisovým klubem Kunovice na zapůjčení jejich 
areálu po dobu trvání mistrovství, aby zde mohli vytvořit zázemí pro roz-
hodčí a oficiální organizační tým Evropské softballové federace. Pro účast-
níky šampionátu je zarezervováno na 450 lůžek v Kunovicích a přilehlých 
destinacích.
Snails jsou klubem srdcařů. Klubový život pokračuje i po skončení trénin-
ku či utkání a není výjimkou, že se na Mlatevni potkávají celé rodiny, jejichž 
někteří členové psali historii klubu, jiní píší současnost a někteří si na svou 
příležitost ještě chvilku počkají a budou psát softballovou budoucnost. Se-
tkávají se při utkáních, na brigádách i na klubových akcích úplně jiného 
než sportovního rázu. Nejsou „pouze“ sportovním klubem, jsou společen-
stvím, chcete-li komunitou lidí se shodným názorem na život, k němuž se 
snaží vést i (nejen) své děti. Softball je totiž sport, který se dá hrát téměř 
v každém věku. Začít mohou děti ve věku 3 až 6 let a hrát se prý dá 
až do té doby, dokud je člověk schopen popoběhnout…
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Čeká nás softball evropské úrovně


